



## 2023年北京天津河北大学生エイズ予防広報活動が奏功：天津市

天津市疾病预防控制中心 www.cdctj.com.cn 2023-12-07 13:46 来源：性病艾滋病预防控制所

11月26日、北京圏である北京市、天津市、河北省の大学生向けのエイズ予防制御の知識を普及するための2023年の一連の活動が成功裡に終了した。北京市エイズ予防管理指導グループ弁公室や天津市重点疾病予防管理及び予防接種プログラム活動指導グループ弁公室、河北省エイズ予防治療工作委员会が共同で立ち上げた2023年北京・天津・河北大学生のエイズ予防管理知識シリーズの宣伝活動は、9月22日に北京で開始されて以降、2か月以上続けられ、学習交流や優秀なエイズ予防宣伝家の選定、3地区の大学生によるエイズ予防・対策広報知識ディベート大会などの活動が3地区それぞれで実施された。天津市の24校から合計98人の教師と生徒が、エイズ予防優秀宣伝員の選定に参加、インターネット人気では、天津医科大学臨床学部の金鵬豪さんと天津鉄道職業技術学院の樊育寧夏さん両氏がネット2等賞を、天津医科大学の潘秋実氏が3等賞、天津職業技術師範大学の劉詩雨さん、天津師範大学の朱志佳さん、刘庚欣さんの3氏が優秀賞を受賞した。「エイズ予防・制御宣伝知識ディベート大会」には、16大学から計28チームがエントリーし、幾重もの選考を経て、3大学からのチームが11月25日から26日に北京で開催された決勝戦に進出し、優秀な成績を収めたが、天津師範大学の田暢さんと南開大学の王亜茹さんがその場で最優秀ディベーター賞を受賞、天津大学がチーム部門で優勝、南開大学が準優勝、天津師範大学が3位賞を獲得した。

10月26日から27日にかけて、天津市も学習交流活動主催者として3地点のリーダーや専門家及び48校の学生が当該活動に参加した。交流活動において、3地域の優秀な若手学生がエイズ予防活動の成果を披露するとともに、天津中独応用科学技術大学の学生が企画したエイズ予防クリエイティブマーケット活動を体験したが、ゲームブースに留まりながらリラックスした気分で興味深いゲームを遊ぶ中でエイズ予防の知識とスキルを習得していた。

北京、天津、河北省の大学生にエイズ予防管理知識を宣伝するという一連の活動は、3大学におけるエイズ予防のブランド活動となったが、2023年の一連の活動は無事終了、来年も学生たちの活躍を期待するとともに、今後も大学にエイズ予防宣伝の声が響くことを期待している。

<https://www.cdctj.com.cn/system/2023/12/07/030126067.shtml>

## Tianjin achieved good results in the 2023 Beijing-Tianjin-Hebei college student AIDS prevention and control publicity series activities

Tianjin CDC www.cdctj.com.cn 2023-12-07 13:46 Source: Institute of STD and AIDS Prevention and Control

The 2023 Beijing-Tianjin-Hebei College Students' AIDS Prevention and Control Knowledge Promotion Series was jointly launched by the Beijing Municipal AIDS Prevention and Control Leading Group Office, the Tianjin Key Disease Prevention and Control and Immunization Program Leading Group Office, and the Hebei Provincial AIDS Prevention and Control Working Committee Office, needed more than two months since its launch in Beijing on September 22, activities such as learning exchanges between the three places, the selection of outstanding AIDS prevention propagandists, and the AIDS prevention and control publicity knowledge debate competition among college students in the three places were respectively carried out.

In the 2023 series of activities to promote AIDS prevention and control knowledge among college students in Beijing, Tianjin and Hebei. On November 26, the 2023 series of activities to promote AIDS prevention and control knowledge among university students in Beijing, Tianjin and Hebei came to a successful conclusion in Beijing. 98 teachers and students in total from 24 schools in Tianjin signed up to participate in the selection of outstanding AIDS prevention propagandists, Jin Penghao from the Clinical School of Tianjin Medical University and Fan Yuning from Tianjin Railway Vocational and Technical College won the second prize for Internet Popularity, and Pan Qiushi from

Tianjin Medical University won the third prize for Internet Popularity, Three people, Liu Shiyu from Tianjin Vocational and Technical Normal University, Zhu Zhijia and Liu Yuxin from Tianjin Normal University, won the Internet Popularity Excellence Award. A total of 28 teams from 16 universities signed up for the AIDS Prevention and Control Publicity Knowledge Debate Competition. After layers of selection, three teams from universities were selected to participate in the debate finals held in Beijing from November 25th to 26th and achieved excellent results, Tian Chang from Tianjin Normal University and Wang Yaru from Nankai University won the best debaters on the spot. Tianjin University won the first prize for the team, Nankai University won the second prize for the team, and Tianjin Normal University won the third prize for the team.

From October 26 to 27, Tianjin also served as the host to organize a learning exchange event between the three places. Leaders, experts and students from 48 schools from Beijing, Tianjin and Hebei participated in the event. During the exchange activities, outstanding young students from the three places demonstrated the results of AIDS prevention activities and experienced the AIDS prevention creative market activity organized by students from Tianjin Sino-German University of Applied Sciences, lingering at the game booths, I gained AIDS prevention knowledge and skills in the relaxed and interesting game process.

The series of activities to promote HIV/AIDS prevention and control knowledge among college students in Beijing, Tianjin and Hebei have become brand activities for HIV/AIDS prevention in colleges and universities in the three places, the series of activities in 2023 has come to a successful conclusion. We are eagerly looking forward to the wonderful performance of the students in the next year. We hope that the voice of AIDS prevention propaganda will continue to echo in colleges and universities.

..... 以下は中国語原文 .....

## 我市在 2023 年京津冀高校大学生艾滋病防控宣传系列活动中取得好成绩

天津市疾病预防控制中心 www.cdctj.com.cn 2023-12-07 13:46 来源：性病艾滋病预防控制所

11月26日，2023年京津冀高校大学生艾滋病防控宣传知识宣传系列活动在北京圆满落下帷幕。由北京市防治艾滋病工作领导小组办公室、天津市重点疾病预防控制和免疫规划工作领导小组办公室、河北省防治艾滋病工作委员会办公室联合开展的2023年京津冀高校大学生艾滋病防控知识宣传系列活动自9月22日在北京启动以来，历经两个多月，分别开展了三地学习交流、优秀防艾宣传员评选和三地高校大学生艾滋病防控宣传知识辩论赛等活动。

2023年京津冀高校大学生艾滋病防控知识宣传系列活动中，天津市共有24所学校的98名师生报名参加了优秀防艾宣传员评选，天津医科大学临床医学院金鹏豪、天津铁道职业技术学院樊育宁2人获得网络人气二等奖，天津医科大学潘秋实获得网络人气三等奖，天津职业技术师范大学刘诗雨、天津师范大学朱志佳、刘庾欣3人获得网络人气优秀奖。共有16所高校28支队伍报名艾滋病防控宣传知识辩论赛，经过层层选拔，选送三所高校队伍参加了11月25日至26日在北京举办的辩论赛决赛并取得了优异成绩，天津师范大学田畅、南开大学王亚茹获得当场最佳辩手，天津大学荣获团队一等奖，南开大学荣获团队二等奖，天津师范大学荣获团队三等奖。

10月26日至27日，天津还作为东道主组织了三地学习交流互动，来自京津冀三地领导、专家和48所学校的学生参加了该活动。在交流互动过程中，三地优秀的青年学生展示了防艾活动成果，并体验了由天津中德应用技术大学学生组织的防艾创意市集活动，在游戏摊位流连忘返，在轻松有趣的游戏过程中收获了防艾知识和技能。

京津冀高校大学生艾滋病防控宣传知识宣传系列活动已然成为了三地高校防艾宣传品牌活动，2023年系列活动圆满结束，热切期待同学们在下一年度的精彩表现，希望防艾宣传的声音在高校中持续回响。